
Welke ambities hebben wij  
op vlak van omgeving?
“Welk engagement kunnen we op twintig jaar nemen  
als land- en tuinbouwer?” Met die vraag trapte Pieter 
Verhelst, lid van het Hoofdbestuur bij Boerenbond, de 
sessie ‘Voed mee de toekomst’ over omgeving in Ninove 
op gang. In totaal hebben op een zevental locaties in 
Vlaanderen gelijkaardige sessies plaatsgevonden. 

Liesbet Corthout

De omgevingsthema’s 
zijn misschien wel de 
moeilijkste om toch 

enigszins eensgezind ambitie-
niveaus voor 2040 te bepalen. 
Daarom werd hier met een 
andere benadering gewerkt. In 
het najaar van 2023 is een 
kleine groep land- en tuinbou-
wers op tweedaagse geweest. 
Twee denkdagen waarin ze 
hebben uitgesproken hoe 
ambitieus we als sector moe-
ten durven zijn, en wat daar-
voor nodig is. Op basis daarvan 
werden vijf impactdomeinen 
bepaald en die kwamen alle vijf 
in de sessies aan bod: water, 
klimaat, bodem, energie en 
lucht. Via een doorschuifsys-

teem konden de aanwezige 
land- en tuinbouwers hun visie 
delen. 

Inspraak
Stijn Van Liefferinge heeft een 
gemengd bedrijf met akker-
bouw en rundvee in Geraards-
bergen. “Ik ben hier omdat het 
idee mij wel aanspreekt. Twin-
tig jaar is ver weg, maar we 
moeten toch een beetje praten 
over hoe we het zien. Wat wij 
hier bespreken is hoe het kán 
gaan, en dat is daarom niet 
identiek aan hoe het zál gaan. 
Ik volgde eerder een sessie 
‘Voed mee de toekomst’, dus 
het is voor mij niet nieuw. Ik 
hou wel van de manier van 

werken. Het is eens iets anders 
dan zitten en luisteren, je hebt 
meer inspraak. Jouw woord als 
deelnemer is geen wet, maar je 
spreekt hier wel met collega’s, 
de ideeën komen hier voort uit 
samenspraak. Ik hoop dat er na 
deze sessie een stevige samen-
vatting komt, en vooral een 
visie waarmee we naar buiten 
kunnen komen.” “Op deze 
manier kunnen we onze ideeën 
naar voren brengen, in plaats 
van enkel te luisteren en te 
ondergaan”, vult Roland Veke-
man aan. “Het is belangrijk dat 
we iets kunnen doen waar we 
achter staan. De tijd van over-
drijven is gepasseerd, er is geen 
ruimte meer voor ongebrei-
delde groei. Maar dat is ook 
niet nodig.”

Onzekere toekomst
Leen Van Medegael en Inez 
Van Puyvelde komen allebei uit 
Lede. Ze hebben respectievelijk 
een melkveebedrijf, en een 
witloof- en vleesveebedrijf. “De 
toekomst is belangrijk, dus het 

spreekt voor zich dat ik erin 
geïnteresseerd ben”, vertelt 
Inez. “En dit is een leuke 
manier van werken, je kan er 
goed je aandacht bij houden. Ik 
hoop dat er nu verder naar ons 
geluisterd wordt.” “Ik verwacht 
niet dat Boerenbond alle 
oplossingen geeft, maar het is 
wel belangrijk dat we er mee 
over nadenken”, vindt Leen. 
“De toekomst is onzeker. Ik heb 
een zoon van 25 die klaar staat 
om het bedrijf over te nemen. 
In mijn tijd stonden mijn 
ouders er ook niet voor te 
springen dat ik in de sector zou 
stappen. Nu lijkt het mij nog 
minder evident.”
Provinciaal Boerenbondvoor-
zitter Joris Claeys volgde ook al 
de sector- en gebiedssessies. 
“De sectorthema’s waren voor 
mij het makkelijkst, die staan 
ook het dichtst bij ons. Omge-
ving is sowieso het moeilijkste 
thema. Het ligt zo gevoelig en 
we hebben er als boer het min-
ste vat op. Het zal een uitda-
ging zijn om hier een lijn in te 
trekken.”  n

“We kunnen onze 
ideeën zelf naar 
voren brengen, in 
plaats van enkel 
te luisteren en te 
ondergaan.”
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